
Protokół Nr V/07
z Sesji Rady Miejskiej w Żychlinie

z dnia 31 stycznia 2007 r.

Sesja trwała od godz. 13.00 do godz. 18.00.

Na  ogólną  ilość  15  radnych  obecnych  było  15  zgodnie  z  listą  obecności 
stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 

Ponadto w Sesji udział wzięli:
- Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy,
- Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy,
- Waldemar Bartochowski – Sekretarz Gminy,
- Emilia Rajewska – Skarbnik Gminy,
- Waldemar Kardasz – Radca prawny,
- Marianna Sobierańska – Zastępca Kierownika Ref. OP.,
- Józef Czekalski – Kierownik Ref. RGO.

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Zofia Pilarska. 

Otwierając  obrady powitała  radnych,  Burmistrza  oraz  pozostałe  osoby przybyłe  na 
Sesję Rady.

Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność do 
podejmowania uchwał.

Do proponowanego porządku obrad zmian nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania porządku obrad.

Za przyjęciem porządku obrad głosowało - 14 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca  Rady stwierdziła  przyjęcie  porządku  obrad  w  następującym 
brzmieniu:

1. Otwarcie Sesji i przyjęcie porządku obrad. 
2. Zapytania i wolne wnioski.
3. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) uchwalenia  Programu  Współpracy  Gminy  Żychlin  z  organizacjami 
pozarządowymi na rok 2007,

b) przyjęcia „Regulaminu na rok 2007 w sprawie wysokości oraz szczegółowych 
warunków  przyznawania  i  wypłacania  dodatków  do  wynagrodzenia 
zasadniczego,  szczegółowych  warunków  obliczania  i  wypłacania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i  godziny doraźnych zastępstw, 
nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy oraz podwyższenia 



minimalnych  stawek  wynagrodzenia  zasadniczego,  nauczycieli  szkół,  dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Żychlin”,

c) zmiany Uchwały Nr II/4/06 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 2 grudnia 2006 
r. w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady, 

d) uchwalenia  stawek  jednostkowych  dotacji  przedmiotowej  dla  Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Żychlinie, 

e) zarządzenia  poboru  podatku  rolnego  i  podatku  od  nieruchomości  w  drodze 
inkasa.

4. Przyjęcie planu pracy Rady na I półrocze 2007 r.
5. Przyjęcie planów pracy Komisji Rady na I półrocze 2007 r.
6. Odpowiedzi na zapytania. 
7. Sprawy różne.
8. Przyjęcie Protokołu Nr III/06 z dnia 7 grudnia 2006 r. i Protokołu Nr IV/06 z dnia 

28 grudnia 2006 r. 
9. Zakończenie obrad.

Do p-tu 2. Zapytania i wolne wnioski.
 
Bogdan Głuszcz – sprawa szpitala w Kutnie – chciałby wiedzieć jak wygląda sprawa 
zadłużenia szpitala kutnowskiego? Prosi, aby radni powiatowi zapoznali nas z sytuacją 
szpitala. Interesuje nas to chociażby ze względu na to, że gmina poręczyła dla szpitala 
kwotę 500.000 zł, po tym, jak został opracowany program restrukturyzacji szpitala, 
który miał umożliwić zmniejszenie się zadłużenia. 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – z tego, co wie, to Starostwo 
będzie  starało  się  ratować  szpital  w  formie  szpitala  niepublicznego.  Natomiast 
szczegóły, w jaki sposób będzie się to odbywało będą omawiane na najbliższej Sesji 
Rady Powiatu. Ma być firma zewnętrzna, która opracuje program naprawczy szpitala, 
jako jednostki niepublicznej. 

Elżbieta Tarnowska – zapytała o feryjność Przedszkola Samorządowego Nr 2 – czy 
Przedszkole jest jednostką feryjną i czy dużo dzieci korzysta z ferii w przedszkolu? 
Czy nauczycielki w przedszkolu pracują w czasie ferii, czy mają dni do odbioru?

Piotr  Wysocki  –  Dyrektor  Zespołu  Szkolno-Przedszkolnego  w  Żychlinie – 
Przedszkole nie jest placówką feryjną, na okres ferii jest zapisanych czworo dzieci. 
Nauczycielki  wykorzystują urlop w tym czasie,  gdy były zastępstwa lub wykonują 
prace związane z przygotowaniem placówki, czy też uzupełnianiem dokumentacji.

Andrzej  Gajewski  –  trener  Klubu  Podnoszenia  Ciężarów  „ZAPORA”  w 
Żychlinie – przekazał Burmistrzowi  pismo Ministra Sportu.

Grzegorz Ambroziak – odczytał pismo Ministra Sportu Pana Tomasza Lipko, który 
przyznał  nagrodę  zespołową  II  stopnia  Panu  Andrzejowi  Gajewskiemu  w  uznaniu 
zasług za szczególne osiągnięcia w pracy szkoleniowej w roku 2006.
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W imieniu Rady i  swoim własnym uhonorowaliśmy wraz z Panią Przewodniczącą 
Pana Gajewskiego i jego podopiecznych drobnym upominkiem rzeczowym. Uważa, 
że  wspólnie  będziemy  wspierać  wysiłki  młodzieży  osiąganiu  jak  najlepszych 
wyników.

Przewodnicząca Rady – w imieniu wszystkich Radnych składa ponownie serdeczne 
podziękowania i gratulacje za zaangażowanie i wkład pracy w podnoszeniu ciężarów.

Stanisław Gajewski – odśnieżanie ul. 1 Maja – część ulicy 1 Maja odśnieżana jest 
przez pracowników z robót interwencyjnych, kiedyś to odśnieżanie ciągnęło się trochę 
dalej, bo sięgało również do jego posesji, dzisiaj sięga tylko do ul. Cmentarnej.
A teraz część ulicy jest odśnieżone, a część nie. To są wszystkie posesje prywatne i 
albo gmina odśnieża przy wszystkich posesjach, albo odśnieża odpłatnie tym, co nie 
odśnieżają.
Zapytał, czy są jakieś zasady co do odśnieżania posesji przez mieszkańców? Uważa, 
że należy przyjąć jakieś jednolite zasady dla wszystkich.

Grzegorz  Ambroziak –  na  część  dróg  powiatowych  znajdujących  się  na  terenie 
gminy  podpisana  jest  umowa  na  odśnieżanie  pomiędzy  Zakładem  Gospodarki 
Komunalnej a Starostwem Powiatowym. Musi zorientować się w sytuacji,  dlaczego 
nie dokańczano odśnieżania tego odcinka.

Józef  Kowalski –  próg  spowalniający  w  ul.  Kilińskiego –  zapytał,  czy  można 
założyć próg ograniczający prędkość w ul. Kilińskiego.
Prosi  również,  aby  zająć  się  sprawą  ciągłego  zalewania  posesji  prywatnej  w  ul. 
Kilińskiego, mieszkańcy tej posesji są zdesperowani i chcą wzywać telewizję. 
Sprawa „bożnicy” – ostatnie wiatry spowodowały całkowite zerwanie blachy z dachu 
„bożnicy”.  Uważa,  że  ten  obiekt  powinien  być  rozebrany,  bo  zagraża  on 
bezpieczeństwu  mieszkańców.  W  imię  czego  gmina  miałaby  ten  obiekt 
odrestaurowywać?  

Grzegorz Ambroziak – odniósł się do sprawy „bożnicy” – temat jest  dość zaszły, 
wymaga interwencji, na wtorek umówione jest spotkanie z Konserwatorem Zabytków. 
Będziemy  dyskutować  na  temat  przyszłości  „bożnicy”,  czy  jest  możliwość 
wykreślenia jej z rejestru zabytków. Jeśli byłaby możliwość wykreślenia tego obiektu 
z rejestru,  sprawa byłaby do rozwiązania.  Na bieżąco będzie  Rada informowana o 
poczynaniach w tym zakresie.
Odnośnie  progu  spowalniającego  w  ul.  Kilińskiego  –  sprawa  jest  rozważana,  ale 
założenie  progu  jest  możliwe  w  określonych  warunkach,  tzn.  na  terenach  osiedli 
mieszkaniowych.  Jeżeli  doszłoby  do  uszkodzenia  samochodów,  gmina  musiałaby 
ponosić koszty odszkodowań.
Z  dyrektorem  ZGK  i  Kierownikiem  Ref.  BGI  rozważamy  sprawę  pod  kątem 
inwestycji drogowej. Jakie byłyby koszty  wykonania prac w poszczególnych etapach, 
czy jest możliwe wcześniejsze wykonanie udrożnienia samej kanalizacji deszczowej.
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Andrzej Szymański – dochodzą do niego sygnały o niegospodarności na cmentarzu w 
Żychlinie, że palone są śmieci w śmietnikach, że jest wycinka drzew. Prosi, aby na 
następną Sesję zaprosić gospodarzy cmentarza.

Teresa  Kubicka –  w  imieniu  własnym  i  mieszkańców  Grabowa  podziękowała 
Burmistrzowi  i  Zastępcy  Burmistrza  za  zajęcie  się  sprawą  „czerwonej  kamienicy” 
(zerwany dach na kamienicy).
Sprawą tą nie interesowała się opieka społeczna. 
Prosi Burmistrza, aby wpłynął na Kierownika ZGM, bo nie zajęła się mieszkańcami 
kamienicy wtedy, gdy była taka potrzeba.

Do p-tu 3. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) uchwalenia  Programu  Współpracy  Gminy  Żychlin  z  organizacjami  
pozarządowymi na rok 2007,

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie  uchwalenia Programu 
Współpracy Gminy Żychlin z organizacjami pozarządowymi na rok 2007. W związku 
z tym, że Komisje pracowały nad tym projektem uchwały poprosiła członka Komisji 
Oświaty o przedstawienie opinii.

Robert  Stasiak  –  Wiceprzewodniczący  Rady –  Komisja  szczegółowo  zajęła  się 
Programem współpracy Gminy Żychlin z organizacjami pozarządowymi. Co do treści 
samej  uchwały  Komisje  nie  wnosiły  żadnego zastrzeżenia,  natomiast  poszczególne 
Komisje  miały  różne  zdania  dotyczące  załącznika  do  uchwały,  czyli  samego 
programu.  Komisje  wnosiły  uwagi  co  do  IV rozdziału  tego  programu,  a  więc  do 
rozdziału:  „Priorytetowe  zadania  publiczne  do  realizacji  we  współpracy  z 
organizacjami w 2007 r.” Komisje proponowały uwzględnienie innych priorytetowych 
zadań publicznych do realizacji w ramach tego programu.
Rozdział ten miałby następujące brzmienie:
„IV.  Priorytetowe  sfery  zadań  publicznych  do  realizacji  we  współpracy  z 

organizacjami pozarządowymi w 2007 r w zakresie.:
1. pomocy społecznej,  w tym pomocy rodzinom i  osobom w trudnej sytuacji 

życiowej oraz wyrównywania szans tych rodzin i osób,
2. ochrony i promocji zdrowia,
3. działania na rzecz osób niepełnosprawnych,
4. promocji zatrudnienia i aktywizacji zawodowej osób pozostających bez pracy 

i zagrożonych zwolnieniem z pracy,
5. działalności  wspomagającej  rozwój  gospodarczy,  w  tym  rozwój 

przedsiębiorczości,
6. krajoznawstwa oraz wypoczynku dzieci i młodzieży,
7. kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i tradycji,
8. upowszechniania kultury fizycznej i sportu,
9. porządku  i  bezpieczeństwa  publicznego  oraz  przeciwdziałania  patologiom 

społecznym,

4



10. działalności  wspomagającej  technicznie,  szkoleniowo,  informacyjnie  lub 
finansowo organizacje pozarządowe.” 

Do  tych  wszystkich  przedstawionych  zmian,  Burmistrz  odniósł  się  pozytywnie 
przedstawiając zmieniony rozdział IV programu współpracy.
Następnie odczytał rozdział IV Programu po zmianach:
„IV    PRIORYTETOWE  ZADANIA PUBLICZNE  DO  REALIZACJI  WE 
WSPÓŁPRACY Z ORGANIZACJAMI W 2007 ROKU

1. W zakresie upowszechnianie kultury fizycznej i sportu
Zadanie: wspieranie rozwoju kultury fizycznej i sportu poprzez:

-organizowanie  zajęć  i  współzawodnictwa  sportowego  w  następujących 
dyscyplinach:  piłka  nożna,  koszykówka,  szachy,  lekka-atletyka,  piłka  ręczna,
piłka siatkowa, unihok, tenis stołowy, kolarstwo, karate, podnoszenie ciężarów,
-podnoszenie poziomu sprawności dzieci i młodzieży,
-przedsięwzięcia dotyczące sportu amatorskiego,

2. W zakresie kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i tradycji
Zadanie:  wspieranie  w  ramach  sprawowanego  mecenatu  kulturalnego 
wartościowych przedsięwziąć o charakterze lokalnym w zakresie rozwoju kultury i  
ochrony  dziedzictwa  kulturowego,  promocji  twórczości,  edukacji  i  oświaty 
kulturalnej,  działań  i  inicjatyw  kulturalnych  oraz  walorów  kulturowych  Gminy,  
realizowanych poprzez:

-imprezy kulturalne oraz ich promocje,
-amatorski ruch artystyczny,

3. W  zakresie  ochrony  i  promocji  zdrowia,  pomocy  społecznej,
porządku  i  bezpieczeństwa  publicznego,  przeciwdziałania  patologiom
społecznym  oraz  działalności  wspomagającej  technicznie,  szkoleniowo,
informacyjnie lub finansowo organizacje pozarządowe

1)  Zadanie:  realizacja  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii

-zwiększanie  dostępności  pomocy  terapeutycznej  i  rehabilitacyjnej  dla  osób
uzależnionych od alkoholu,
-udzielanie  rodzinom,  w  których  występują  problemy  alkoholowe,  pomocy
psychospołecznej i prawnej, w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie,
-prowadzenie  profilaktycznej  działalności  informacyjnej  i  edukacyjnej  w 
zakresie  rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii, w 
szczególności dla dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć 
sportowych,  a  także  działań  na  rzecz  dożywiania  dzieci  uczestniczących  w
pozalekcyjnych programach opiekuńczo-wychowawczych,
-wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służących 
rozwiązywaniu problemów alkoholowych.

2) Zadanie: prowadzenie punktu wydawania żywności poprzez:
-pozyskiwanie, transport, magazynowanie i dystrybucję artykułów żywnościowych.
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4. W zakresie działania na rzecz osób niepełnosprawnych:
Zadanie: likwidacja  barier  wykluczenia  społecznego  osób  niepełnosprawnych 
poprzez:

-organizowanie imprez edukacyjno-sportowo-rekreacyjnych,

5. W zakresie promocji zatrudnienia i aktywizacji zawodowej osób pozostających 
bez pracy i zagrożonych zwolnieniem z pracy oraz działalności wspomagającej 
rozwój gospodarczy, w tym rozwój przedsiębiorczości:

Zadanie:  prowadzenie punktu konsultacyjne - informacyjnego:
- udzielanie informacji i porad w zakresie prawa pracy osobom pozostającym 

bez pracy i zagrożonych zwolnieniem z pracy oraz porad prawnych w zakresie
uruchamiania działalności gospodarczej i tworzenia miejsc pracy.”

Wszystkie  sfery  zaproponowane  przez  Komisje  zostały  uwzględnione  przez 
Burmistrza  Gminy  w  tym  rozdziale,  wobec  czego  Komisja  pozytywnie  opiniuje 
program współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2007 r.

Przewodnicząca  Rady przystąpiła  do  przegłosowania  wszystkich  zmian 
wprowadzonych przez Burmistrza Gminy do programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi na 2007 r., odczytanymi przez Wiceprzewodniczącego Rady.

Za  przyjęciem wszystkich  zmian  do  programu współpracy  gminy  z  organizacjami 
pozarządowymi na 2007 r.,  przedstawionymi powyżej przez Wiceprzewodniczącego 
Rady głosowało - 15 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie zmian do programu współpracy Gminy 
Żychlin z organizacjami pozarządowymi na 2007 r. i przystąpiła do podjęcia projektu 
uchwały.

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Gminy 
Żychlin z organizacjami pozarządowymi na rok 2007 głosowało - 15 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada uchwałę podjęła.

Uchwała Nr V/19/07 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

b) przyjęcia  „Regulaminu  na  rok  2007  w  sprawie  wysokości  oraz 
szczegółowych  warunków  przyznawania  i  wypłacania  dodatków  do 
wynagrodzenia  zasadniczego,  szczegółowych  warunków  obliczania  i  
wypłacania  wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe  i  godziny 
doraźnych  zastępstw,  nagród  i  innych  świadczeń  wynikających  ze 
stosunku pracy oraz podwyższenia minimalnych stawek wynagrodzenia 
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zasadniczego, nauczycieli szkół, dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Żychlin”,

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie  przyjęcia „Regulaminu 
na  rok 2007 w sprawie  wysokości  oraz  szczegółowych  warunków przyznawania  i 
wypłacania  dodatków  do  wynagrodzenia  zasadniczego,  szczegółowych  warunków 
obliczania  i  wypłacania  wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe  i  godziny 
doraźnych zastępstw, nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy oraz 
podwyższenia minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego, nauczycieli  szkół, 
dla których organem prowadzącym jest Gmina Żychlin”.

OPINIE KOMISJI:

Elżbieta Tarnowska – Komisja Oświaty wniosła o dokonanie zmian do Regulaminu 
na rok 2007 polegających głównie na uściśleniu niektórych zapisów tj.:
1. w § 2. ust. 1 pkt 7) zmienić zapis na następujący:

„7)  rozporządzeniu  –  należy  przez  to  rozumieć  rozporządzenie  w  sprawie 
wysokości  minimalnych  stawek  wynagrodzenia  zasadniczego  nauczycieli, 
ogólnych warunków przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz 
wynagradzania za pracę w dniu wolnym od pracy ministra właściwego do spraw 
oświaty i wychowania wydane na podstawie art. 30 ust. 5, art. 3 oraz art. 34 ust. 2 
ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. – Karta Nauczyciela.”

2. w § 3 w ust.  2. po wyrazach „Okresy zatrudnienia uprawniające do dodatku za 
wysługę lat ustala się” dodać wyrazy: „ zgodnie z § 7 rozporządzenia.”

3. w § 4. ust. 7 po wyrazach: „ z powodu niezdolności do pracy w skutek” wykreślić 
wyraz: „długotrwałej.”

4. w § 5 ust.  1  w punkcie  6  tabeli  po wyrazach:  „Kierownik hali”  dodać  wyraz: 
„sportowej”.

5. w § 5. zmienić brzmienie ust. 8 na następujące:
„8.  Dodatek funkcyjny nie  przysługuje  za  dni  nieobecności  w pracy  z powodu 

niezdolności  do  pracy  wskutek  choroby,  macierzyństwa,  konieczności 
osobistego sprawowania opieki nad dzieckiem lub chorym członkiem rodziny, 
w okresie stanu nieczynnego i urlopu dla poratowania zdrowia, w okresie nie 
usprawiedliwionej  nieobecności  w  pracy  oraz  od  pierwszego  dnia  miesiąca 
następującego po miesiącu, w którym nauczyciel z innych powodów zaprzestał 
pełnienia  obowiązków,  do  których  jest  przypisany  ten  dodatek,  a  jeżeli 
zaprzestanie pełnienia obowiązków nastąpiło od pierwszego dnia miesiąca – od 
tego dnia.”

6. w § 7.  w ust.  2  po wyrazach:  „tygodniowego obowiązkowego wymiaru  zajęć” 
dodać wyrazy: „dydaktycznych, wychowawczych lub opiekuńczych.”

7. w § 7.  ust.  7 po wyrazach: „w dniach wolnych od zajęć lekcyjnych” wykreślić 
wyrazy: „rozpoczynania lub kończenia zajęć w środku tygodnia”.

8. w § 8 ust. 10 po punkcie 6 dodać punkt 7 o brzmieniu:
„7) pozyskiwania środków pozabudżetowych”
a punkty od 7 do 9 staną się odpowiednio punktami od 8 do 10.
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Ponadto, Komisja Oświaty wnosi o wprowadzenie zmian w następujących §§:
1. w § 1 ust. 1 w podpunkcie 4) przed wyrazami: „nagród i innych świadczeń” dodać 

wyrazy: „zasady i kryteria przyznawania”,
2. w § 6 wykreślić ust. 2 i 3, a ust. 4 przenumerować na ust. 2,
3. w § 7 ust. 7 wyrazy: „w planie” zastąpić wyrazami: „w arkuszu”.
Komisja  Rozwoju  i  Budżetu  złożyła  dodatkowy  wniosek,  aby  w  regulaminie 
wynagradzania wykreślić § 10 o brzmieniu:
„10.  Nauczycielom  legitymującym  się  dyplomem  ukończenia  Studium 
Nauczycielskiego  przywraca  się  stawki  wynagrodzenia  zasadniczego  do  poziomu 
odpowiadającego pozycji 3 tabeli załącznika do rozporządzenia.”

Waldemar Kardasz – radca prawny – poprosił, aby w § 3 w ust. 2. po wyrazach 
„Okresy zatrudnienia uprawniające do dodatku za wysługę lat ustala się” nie dodawać 
wyrazów:  „  zgodnie  z  §  7  rozporządzenia”  tylko  pozostawić  zgodnie  z  zapisem 
proponowanym przez Burmistrza, czyli wyrazy: „zgodnie z rozporządzeniem”.
Może  być  tak,  że  w  ciągu  roku  zmieni  się  akt  wykonawczy  i  §  7  będzie  mówił 
zupełnie o czymś innym, wówczas taki zapis nie będzie mógł być realizowany.

Komisje zatem odstąpiły  od  zmiany  polegającej  na  tym,  aby  w §  3  w ust.  2.  po 
wyrazach „Okresy zatrudnienia uprawniające do dodatku za wysługę lat ustala się” 
dodać wyrazy: „zgodnie z § 7 rozporządzenia.”

Robert Stasiak – uzasadnił, dlaczego Komisja Oświaty chce wprowadzić dodatkowe 
zmiany do regulaminu.
Odnośnie zapisu w § 1 ust. 1, aby w podpunkcie 4) przed wyrazami: „nagród i innych 
świadczeń” dodać  wyrazy: „zasady i kryteria  przyznawania” – Komisja proponuje 
taki zapis, który doprecyzuje obecnie zapis obecnie istniejący.
Odnośnie wykreślenia w § 6 ustępów 2 i 3 oraz przenumerowania ust. 4 na ust. 2 – 
zapis  tych  ustępów  koliduje  z  ust.  1,  który  precyzyjnie  określa,  jaki  dodatek 
przysługuje nauczycielowi z tytułu trudnych, uciążliwych lub szkodliwych warunków 
pracy.
Trzeci wniosek dotyczący zastąpienia wyrazów: „w planie” na wyrazy: „w arkuszu” 
wynika stąd, iż pojęcie planu organizacyjnego nie istnieje.
 
Waldemar Kardasz – dla porządku prosiłby, aby najpierw Rada przegłosowała te 
wszystkie zmiany, które proponowały wszystkie Komisji bez 2 wniosku, a następnie 
po  kolei  przegłosować  wszystkie  inne  wnioski,  które  zostały  zgłoszone  w  dniu 
dzisiejszym.  

Przewodnicząca  Rady przystąpiła  do  przegłosowania  zmian  do  regulaminu,  jakie 
zostały zaproponowane przez wszystkie Komisje bez wniosku 2.

Za przyjęciem zmian polegających głównie  na uściśleniu zapisów w Regulaminie na 
rok 2007 tj.:
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1. w § 2. ust. 1 pkt 7) zmienić zapis na następujący:
„7)  rozporządzeniu  –  należy  przez  to  rozumieć  rozporządzenie  w  sprawie 
wysokości  minimalnych  stawek  wynagrodzenia  zasadniczego  nauczycieli, 
ogólnych warunków przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz 
wynagradzania za pracę w dniu wolnym od pracy ministra właściwego do spraw 
oświaty i wychowania wydane na podstawie art. 30 ust. 5, art. 3 oraz art. 34 ust. 2 
ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. – Karta Nauczyciela.”

2. w § 4. ust. 7 po wyrazach: „ z powodu niezdolności do pracy w skutek” wykreślić 
wyraz: „długotrwałej.”

3. w § 5 ust.  1  w punkcie  6  tabeli  po wyrazach:  „Kierownik hali”  dodać  wyraz: 
„sportowej”.

4. w § 5. zmienić brzmienie ust. 8 na następujące:
„8.  Dodatek funkcyjny nie  przysługuje  za  dni  nieobecności  w pracy  z powodu 

niezdolności  do  pracy  wskutek  choroby,  macierzyństwa,  konieczności 
osobistego sprawowania opieki nad dzieckiem lub chorym członkiem rodziny, 
w okresie stanu nieczynnego i urlopu dla poratowania zdrowia, w okresie nie 
usprawiedliwionej  nieobecności  w  pracy  oraz  od  pierwszego  dnia  miesiąca 
następującego po miesiącu, w którym nauczyciel z innych powodów zaprzestał 
pełnienia  obowiązków,  do  których  jest  przypisany  ten  dodatek,  a  jeżeli 
zaprzestanie pełnienia obowiązków nastąpiło od pierwszego dnia miesiąca – od 
tego dnia.”

5. w § 7.  w ust.  2  po wyrazach:  „tygodniowego obowiązkowego wymiaru  zajęć” 
dodać wyrazy: „dydaktycznych, wychowawczych lub opiekuńczych.”

6. w § 7.  ust.  7 po wyrazach: „w dniach wolnych od zajęć lekcyjnych” wykreślić 
wyrazy: „rozpoczynania lub kończenia zajęć w środku tygodnia”.

7. w § 8 ust. 10 po punkcie 6 dodać punkt 7 o brzmieniu:
„7) pozyskiwania środków pozabudżetowych”
a punkty od 7 do 9 staną się odpowiednio punktami od 8 do 10

głosowało - 10 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   5 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie powyższych zmian przez Radę.

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy – prosi o przegłosowanie tego regulaminu 
wynagradzania łącznie z § 10. 

Robert Stasiak – Wiceprzewodniczący Rady – Komisja Rozwoju i Budżetu podjęła 
szeroką  dyskusję  na  temat  tego  §.  Komisji  nie  chodziło  o  osoby,  które  mają  taką 
sytuację życiową, jaką mają. Komisji chodziło o całokształt i o punkt spojrzenia na 
sprawę.  Dlaczego mamy regulować przepisy i  tworzyć przepisy prawne  wewnątrz 
gminne  na  zasadzie  uwzględniania  potrzeb  poszczególnych  osób.  Przepisy  prawne 
mimo tego, że zgadzamy się z tym, że podniesienie wynagrodzenia dla tych osób jest 
zasadne, powinny być tworzone nie w oparciu o potrzeby pojedynczych obywateli, 
powinny być tworzone w oparciu o potrzeby całej gminy. Są różne inne możliwości, 
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aby  dane  osoby  wesprzeć  finansowo  poprzez  działanie  na  przykład  funduszu 
socjalnego , poprzez działanie opieki społecznej itp. 
W tym zapisie § 10 chodzi konkretnie o to, aby osoby, które legitymują się dyplomem 
ukończenia studium nauczycielskiego, po 6 latach obowiązywania nowelizacji ustawy 
Karta Nauczyciela, zostały sklasyfikowane w grupie: „Pozostałe”,  a były wcześniej 
sklasyfikowane  w  wierszu  3,  czyli  tam,  gdzie  jest  „Licencjat  bez  przygotowania 
pedagogicznego, kolegia nauczycielskie itd.”
Wniosek Burmistrza jest taki, aby te osoby przesunąć tam gdzie były.
Natomiast sytuacja jest taka, że robimy pewien precedens prawny, polegający na tym, 
że dla danej grupy osób - w naszym przypadku dla dwóch osób – tak jakby w naszej 
opinii naciągamy prawo, żeby podratować sytuację finansową tych osób.
W związku z tym, Komisja Rozwoju i Budżetu, aczkolwiek zdecydowana wspierać te 
osoby  w  różnych  innych  obszarach  i  finansowo  i  materialnie,  jest  przeciwna 
wprowadzaniu tego punktu, a więc wnosi o wykreślenie tego § z regulaminu. 

Jacek Laska – uważa, że musimy brać również pod uwagę sytuację jednostki. Jeżeli 
ta sytuacja dotyczy dwóch osób i jeżeli  są to osoby, których rodziny są w trudnej 
sytuacji materialnej i których środki finansowe nie pozwoliły podnieść kwalifikacje, 
aby sprostać wymaganiom ustawy, to powinniśmy wziąć to pod uwagę. Dlaczego te 
osoby z tego powodu mają tracić?
Jako Przewodniczący Komisji Rolnej oraz Prawa i Porządku informuję, iż członkowie 
Komisji na posiedzeniu przychylili się do pozostawienia tego zapisu w regulaminie.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad wnioskiem Komisji Rozwoju 
w sposób wykluczający się.

Za pozostawieniem w regulaminie na 2007 r. § 10 o brzmieniu: 
„10.  Nauczycielom  legitymującym  się  dyplomem  ukończenia  Studium 
Nauczycielskiego  przywraca  się  stawki  wynagrodzenia  zasadniczego  do  poziomu 
odpowiadającego pozycji 3 tabeli załącznika do rozporządzenia” zgodnie z propozycją 
Burmistrza głosowało - 9 radnych,
Za wykreśleniem § 10, zgodnie z wnioskiem Komisji Rozwoju i Budżetu 
głosowało - 2 radnych,
„wstrzymało się” - 4 radnych.  

Przewodnicząca Rady  stwierdziła,  że § 10 Regulaminu wynagradzania na 2007 r. 
pozostaje zgodnie z propozycją Burmistrza.

Następnie przystąpiła do głosowania zmian zaproponowanych przez Komisję Oświaty 
w dniu dzisiejszym.
 
Za przyjęciem wniosku Komisji Oświaty, aby w § 1 ust. 1 Regulaminu w podpunkcie 
4) przed wyrazami: „nagród i innych świadczeń” dodać  wyrazy: „zasady i kryteria 
przyznawania” głosowało - 14 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   1 radny.
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Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie powyższego wniosku przez Radę.

Za przyjęciem wniosku Komisji  Oświaty,  aby w § 6 wykreślić ust.  2 i  3,  a  ust.  4 
przenumerować na ust. 2 głosowało - 14 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   1 radny.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie powyższego wniosku przez Radę.

Za przyjęciem wniosku Komisji Oświaty, aby w § 7 ust. 7 wyrazy: „w planie” zastąpić 
wyrazami: „w arkuszu” głosowało - 14 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   1 radny.

Przewodnicząca  Rady  stwierdziła  przyjęcie powyższego  wniosku  przez  Radę  i 
poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady  –  Pana  Roberta  Stasiaka  o  odczytanie 
Regulaminu  na 2007 r.  z  uwzględnieniem wszystkich  przegłosowanych  przez  radę 
zmian.

Robert Stasiak – odczytał załącznik do uchwały Regulaminem na rok 2007 w sprawie 
wysokości oraz szczegółowych warunków przyznawania i  wypłacania dodatków do 
wynagrodzenia  zasadniczego,  szczegółowych  warunków  obliczania  i  wypłacania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, nagród i 
innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy oraz podwyższenia minimalnych 
stawek  wynagrodzenia  zasadniczego,  nauczycieli  szkół,  dla  których  organem 
prowadzącym jest  Gmina  Żychlin” z  uwzględnieniem wszystkich  przyjętych  przez 
Radę zmian.

Przewodnicząca  Rady poprosiła  Przewodniczącego  Związku  Nauczycielstwa 
Polskiego – Pana Piotra Zielińskiego o zabranie głosu w sprawie regulaminu na 2007 
r.  

Piotr  Zieliński –  Przewodniczący  Związku  Nauczycielstwa  Polskiego –  dziś 
wprowadzone zmiany do regulaminu są typu redakcyjnego i taki kształt regulaminu, 
jeśli  zostanie  przez  Radę  przyjęty  można  uważać  za  uzgodniony  ze  Związkami 
Zawodowymi.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
„Regulaminu  na  rok  2007  w  sprawie  wysokości  oraz  szczegółowych  warunków 
przyznawania i wypłacania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowych 
warunków  obliczania  i  wypłacania  wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe  i 
godziny doraźnych zastępstw, nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku 
pracy  oraz  podwyższenia  minimalnych  stawek  wynagrodzenia  zasadniczego, 
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nauczycieli  szkół,  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina  Żychlin”  ze 
zmianami.

Za  podjęciem projektu  uchwały  w sprawie  przyjęcia  „Regulaminu  na  rok 2007 w 
sprawie  wysokości  oraz  szczegółowych  warunków  przyznawania  i  wypłacania 
dodatków  do  wynagrodzenia  zasadniczego,  szczegółowych  warunków  obliczania  i 
wypłacania  wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych 
zastępstw,  nagród  i  innych  świadczeń  wynikających  ze  stosunku  pracy  oraz 
podwyższenia minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego, nauczycieli  szkół, 
dla których organem prowadzącym jest Gmina Żychlin” ze zmianami 
głosowało -   11 radnych,
„przeciw” -     0 radnych,
„wstrzymało się” -     4 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada uchwałę podjęła.

Uchwała Nr V/20/07 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

c) zmiany Uchwały Nr II/4/06 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 2 grudnia 
2006 r. w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady,

Przewodnicząca  Rady odczytała  projekt  uchwały  w sprawie  zmiany  Uchwały  Nr 
II/4/06 Rady  Miejskiej  w Żychlinie  z  dnia  2  grudnia  2006 r.  w sprawie  ustalenia 
składów osobowych stałych Komisji Rady.

OPINIE KOMISJI:

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt  uchwały w sprawie  zmiany 
Uchwały Nr II/4/06 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 2 grudnia 2006 r. w sprawie 
ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady.

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany 
Uchwały Nr II/4/06 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 2 grudnia 2006 r. w sprawie 
ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady.
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/4/06 Rady Miejskiej 
w Żychlinie z dnia 2 grudnia 2006 r. w sprawie ustalenia składów osobowych stałych 
Komisji Rady głosowało -  13 radnych,
„przeciw” -    2 radnych,
„wstrzymało się” -    0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada uchwałę podjęła.
Uchwała Nr V/21/07 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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d) uchwalenia  stawek  jednostkowych  dotacji  przedmiotowej  dla  Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Żychlinie,

Przewodnicząca  Rady odczytała  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  stawek 
jednostkowych  dotacji  przedmiotowej  dla  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  w 
Żychlinie.
Ponieważ do powyższego projektu uchwały Komisje nie zajęły stanowiska, w dniu 
dzisiejszym przed Sesją Rady odbyło się posiedzenie wszystkich Komisji.
Proszę  zatem  Przewodniczącego  Komisji  Rozwoju  –  Pana  Krzysztofa  Graskę  o 
przedstawienie opinii Komisji.

Krzysztof  Graska –  na  wspólnym  posiedzeniu  wszystkich  Komisji,  większość 
radnych  pozytywnie  ustosunkowała  się  do  stawek  zaproponowanych  w  projekcie 
uchwały.

Andrzej  Szymański –  zapytał,  czy  podany  metraż  powierzchni  administrowanej, 
który jest  podany w uzasadnieniu do uchwały obejmuje również metraż budynków 
pod wynajem na działalność gospodarczą?

Zbigniew  Gałązka  –  Zastępca  Burmistrza –  do  ustalenia  stawki  jednostkowej 
dotacji  przedmiotowej  dla  ZGM  brana  jest  pod  uwagę  tylko  powierzchnia 
pomieszczeń  przeznaczonych  pod  wynajem  lokali  mieszkalnych.  Jest  tylko 
powierzchnia mieszkalna. Jeśli jest taka potrzeba, aby przygotować informację, jaki 
metraż jest w zasobach gminy pod usługi, to możemy taką informację przygotować 
radnym na następną Sesję.

Andrzej  Szymański  –  wnosi  o  przedstawienie,  ile  jest  takich  powierzchni  pod 
działalność gospodarczą, pod jakie działalności są wynajmowane i jaka jest wysokość 
czynszu w tych lokalach.

Za  podjęciem  projektu  uchwały  w  uchwalenia  stawek  jednostkowych  dotacji 
przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w Żychlinie 
głosowało -    11 radnych,
„przeciw” -      0 radnych,
„wstrzymało się” -      4 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada uchwałę podjęła.

Uchwała Nr V/22/07 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

e) zarządzenia  poboru  podatku  rolnego  i  podatku  od  nieruchomości  w 
drodze inkasa.

Przewodnicząca  Rady odczytała  projekt  uchwały  w  sprawie  zarządzenia  poboru 
podatku rolnego i podatku od nieruchomości w drodze inkasa.
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Robert  Stasiak – zgadza  się  z  intencją  tej  uchwały,  aby  nie  wskazywać  nazwisk 
poszczególnych sołtysów, gdyż zbliżają się wybory sołtysów i w przypadku zmiany 
sołtysa rada musiałaby za każdym razem podejmować nową uchwałę uwzględniającą 
nazwisko nowo wybranego sołtysa. 
Zapytał Burmistrza, dlaczego tak są rozbieżne procentowe wskaźniki wynagrodzeń z 
tytułu inkasa dla sołtysów. Uzyskał odpowiedź, że wynika to z wielkości sołectwa i w 
związku  z  tym,  że  wynagrodzenia  z  tytułu  inkasa  byłyby  bardzo  zróżnicowane 
kwotowo, to poprzez zróżnicowanie wskaźników procentowych dają one zbliżone do 
siebie kwoty. 
Wnioskuje,  aby  ustalić  jednakowe  procentowe  wysokości  inkasa  dla  wszystkich 
sołtysów  w  wysokości  8%.  Zgłoszony  przez  niego  wniosek  jest  wnioskiem 
formalnym.

Emilia Rajewska – Skarbnik Gminy – w przedstawionym dla Radnych projekcie nie 
została zmieniona wysokość wynagrodzenia z tytułu inkasa. Wysokość wynagrodzenia 
z tytułu inkasa była uzależniona od wielkości sołectwa oraz od wymiaru podatku w 
danym sołectwie. 
W  związku  z  tym,  że  są  propozycje  wyrównania  wysokości  inkasa,  musiałaby 
przeliczyć, jaka kwota będzie potrzebna w budżecie, aby to inkaso wypłacić sołtysom 
w  2007  r.  Uważa,  że  kwota  zaplanowana  w  projekcie  budżetu  na  2007  r. 
wystarczyłaby na wypłatę inkasa, ale musiałaby dokładnie to przeliczyć. 
Kwota prowizji do wypłaty dla sołtysów wyniosłaby około wyniosłoby  25.604 zł przy 
założeniu, że wszyscy sołtysi otrzymaliby 8% z tytułu inkasa.

OPINIE KOMISJI:

Wszystkie  Komisje  pozytywnie  zaopiniowały projekt  uchwały  w  sprawie 
zarządzenia poboru podatku rolnego i podatku od nieruchomości w drodze inkasa.

Waldemar  Kardasz  –  radca  prawny –  z  uwagi  na  to,  iż  dwoje  radnych  jest 
jednocześnie  sołtysami,  a  zgodnie  z  art.  25  a  ustawy  o  samorządzie  gminnym 
mówiącym o tym, iż  „radny nie  może brać  udziału  w głosowaniu w radzie  ani  w 
komisji, jeżeli dotyczy ono jego interesu prawnego”, prosiłby aby ci radni nie brali 
udziału  w  głosowaniu  ani  nad  zapisem  w  sprawie  wysokości  prowizji,  ani  nad 
uchwałą.  
 
Przewodnicząca  Rady przystąpiła  do  przegłosowania  wniosku  formalnego Pana 
Roberta Stasiaka – Wiceprzewodniczącego Rady.

Za wnioskiem formalnym Wiceprzewodniczącego  Rady  –  Pana  Roberta  Stasiaka 
dotyczącym ustalenia wynagrodzenia z tytułu inkasa dla sołtysów na poziomie 8% we 
wszystkich sołectwach głosowało -   7 radnych,
„przeciw” -   4 radnych,
„wstrzymało się” -   1 radny.
Dwoje radnych nie wzięło udziału w głosowaniu ze względu na art. 25 a ustawy o 
samorządzie gminnym.
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Przewodnicząca  Rady stwierdziła,  że  Rada  przyjęła  jednolitą  stawkę  prowizji  w 
wysokości 8% dla wszystkich sołtysów i przystąpiła do podjęcia uchwały po zmianie.

Za  podjęciem  projektu  uchwały  w  sprawie  zarządzenia  poboru  podatku  rolnego  i 
podatku od nieruchomości w drodze inkasa po zmianie głosowało -   7 radnych,
„przeciw” -   4 radnych,
„wstrzymało się” -   1 radny.

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada uchwałę podjęła.

Uchwała Nr V/23/07 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Do p-tu 4. Przyjęcie planu pracy Rady na I półrocze 2007 r.

Wszystkie Komisje przyjęły plan pracy Rady na I półrocze 2007 r.

Do przedłożonego planu pracy Rady nie zgłoszono żadnych uwag.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia planu pracy Rady na I półrocze 2007 
r.

Za przyjęciem planu pracy Rady na I półrocze 2007 r. głosowało - 13 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   1 radny.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie planu pracy Rady na I półrocze 2007 r.

Plan pracy Rady na I półrocze 2007 r. stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Do p-tu 5. Przyjęcie planów pracy Komisji Rady na I półrocze 2007 r.

Przewodnicząca  Rady poprosiła  Przewodniczących  poszczególnych   Komisji  o 
przedstawienie planów pracy Komisji na I półrocze 2007 r.

1. Krzysztof  Stefaniak  -  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej przedstawił  plan 
pracy Komisji na I półrocze 2007 r.

Roman Ostasz –  Przewodniczący  Komisji  przedstawił  zarys  planu  pracy  Komisji 
Rewizyjnej, nie ma konkretnych sprecyzowanych zadań w tym planie.
Uważa, że jest dużo spraw do skontrolowania przez Komisję Rewizyjną.

Krzysztof  Stefaniak –  uważa,  że  Komisja  dość  szczegółowo  określiła  zakresy 
planowanych do zrealizowania kontroli. 
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Na przykład – na posiedzeniu Komisji członkowie mieli  pewne zastrzeżenia co do 
działalności Komisji Przeciwdziałania Alkoholizmowi w zakresie konkursów i usług 
wykonywanych  przez  zewnętrzne  firmy  w  2006  r.  i  taką  kontrolę  postanowiła 
zaplanować w swoim planie pracy.
Jeśli  Pan  radny  życzy  sobie,  aby  Komisja  przeprowadziła  taką  kontrolę  za  całą 
poprzednią kadencję i Rada to przegłosuje, wówczas kontrola zostanie poszerzona o 
lata wcześniejsze.
Zaplanowane  kontrole  wynikają  z  docierających  do  członków  Komisji 
nieprawidłowości w różnych dziedzinach, dlatego takie kontrole Komisja wpisała w 
plan pracy na I półrocze. 

Więcej uwag do przedstawionego planu pracy nie zgłoszono.

Za przyjęciem planu pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2007 r. 
głosowało - 12 radnych,
„przeciw” -   2 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca  Rady stwierdziła  przyjęcie  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  na  I 
półrocze 2007 r.
Plan pracy Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

2. Krzysztof Graska - Przewodniczący Komisji Rozwoju przedstawił plan pracy 
Komisji na I półrocze 2007 r.

Do przedstawionego planu nie zgłoszono żadnych uwag.

Za przyjęciem planu pracy Komisji Rozwoju na I półrocze 2007 r. 
głosowało - 14 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca  Rady stwierdziła  przyjęcie  planu  pracy  Komisji  Rozwoju  na  I 
półrocze 2007 r.
Plan pracy Komisji Rozwoju stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

3. Elżbieta Tarnowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty przedstawiła plan pracy 
Komisji na I półrocze 2007 r.

Do przedstawionego planu nie zgłoszono żadnych uwag.

Za przyjęciem planu pracy Komisji Oświaty na I półrocze 2007 r. 
głosowało - 14 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.
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Przewodnicząca  Rady stwierdziła  przyjęcie  planu  pracy  Komisji  Oświaty  na  I 
półrocze 2007 r.
Plan pracy Komisji Oświaty stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

4. Jacek Laska - Przewodniczący Komisji Rolnej przedstawił plan pracy Komisji 
na I półrocze 2007 r.

Do przedstawionego planu nie zgłoszono żadnych uwag.

Za przyjęciem planu pracy Komisji Rolnej na I półrocze 2007 r. 
głosowało - 14 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie planu pracy Komisji Rolnej na I półrocze 
2007 r.
Plan pracy Komisji Rolnej stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Do p-tu 6. Odpowiedzi na zapytania.

Odpowiedzi na zapytania zostały udzielone w punkcie 2. Zapytania i wolne wnioski.

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz – poinformował, iż Pan Waldemar Bartochowski 
został wybrany na Przewodniczącego Społecznej Rady Szpitala w Kutnie, tak więc 
wszelkich informacji na temat szpitala będzie mógł udzielić osobiście.
Od Starosty otrzymał propozycję wejścia do Społecznej Rady Szpitala, ale ze względu 
na ogrom pracy w Urzędzie,  zaproponował na członka tej  Rady, Przewodniczącą - 
Zofię Pilarską.

Do p-tu 7. Sprawy różne.

Andrzej Szymański – jest dobra wola zorganizowania przez Radę wyjazdu do Sejmu 
dla  dzieci,  termin  wyjazdu  to  14  luty  2007  r.,  o  godzinie  12  byłoby  spotkanie  w 
Sejmie. 
Jeśli Rada chciałaby zorganizować taki wyjazd, byłby on wówczas pod szyldem Rady 
i  Zarządu.  Jeśli  jest  taka  wola  Rady,  to  prosiłby  o pozytywne zaopiniowanie  tego 
wyjazdu. 
Wycieczka byłaby zorganizowana na obrady Sejmu, młodzież mogłaby obserwować 
obrady.

Przewodnicząca  Rady –  uważa,  że  jest  to  dobry  pomysł,  ale  trzeba  rozpatrzyć 
kwestie  zorganizowania  autokaru,  opłat,  jakie  dzieci  miałyby  na  tę  wycieczkę 
pojechać.
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Andrzej  Szymański  –  taka  wycieczka  miała  być  organizowana  pod  szyldem 
Samoobrony, ale wolałby, aby to tym organizatorem była cała  nasza Rada. Autokar 
jest już zamówiony, koszt przejazdu to 700 zł, mogłyby pojechać 54 osoby.

Krzysztof Stefaniak – jest to rzecz warta zastanowienia, ale jeśli dobrze pamięta to w 
poprzednich  kadencjach  Rady,  takie  wyjazdy  były  płacone  przez  posłów  lub 
senatorów. Oni sami wychodzili z taką inicjatywą i mają na to środki.
Jeśli  my  jako  radni,  mielibyśmy  sponsorować  jakiś  wyjazd,  to  uważa,  że  są 
szczytniejsze cele, niż wożenie młodzieży do Sejmu.

Robert Stasiak – sytuacja w szkołach jest taka, że na wycieczki w szkołach jeżdżą 
tylko  te  dzieci,  których  rodzice  na  to  stać.  Nie  jest  to  tak,  że  wycieczki  są 
organizowane dla wszystkich. 
Uważa, że należałoby wybrać młodzież ze szkół, dla których organem prowadzącym 
jest gmina Żychlin, którzy udzielają się w działalności samorządowej. Dlatego, że są 
samorządy klasowe, samorządy szkolne, gdyż może faktyczne są takie osoby, które 
nigdy do tego Sejmu nie pojadą.
Odnośnie  kwestii  odpowiedzialności  –  potrzeba  jest  opiekunów,  którzy  mają 
odpowiednie kwalifikacje. Musi być kierownik wycieczki z kwalifikacjami i potrzebni 
są opiekunowie, którzy mogą sprawować opiekę nad dziećmi.
Odnośnie finansowania – to uważa, że można by było wziąć środki ze środków Rady. 

Grzegorz  Ambroziak  –  Burmistrz  –  uważa,  że  warto  byłoby  taką  wycieczkę 
zorganizować, rozszerzając zakres wycieczki o muzea, czy inne atrakcje. Zastanówmy 
się na spokojnie nad zorganizowaniem takiej wycieczki, kiedy będzie już cieplej, aby 
umożliwić tym dzieciom zwiedzanie Starówki itp. 
Co do kwestii finansowej, to musimy uzgodnić z Panią Skarbnik, bo niewiele w tej 
kwestii możemy zrobić.

Krzysztof  Stefaniak –  zobowiązuje  się,  że  zwróci  się  do  posła  Ziemi  Łowicko-
Kutnowskiej  Pana  Wojciecha  Olejniczaka,  aby  on  zasponsorował  jeden  wyjazd 
autokarowy dla dzieci. Wówczas ta wycieczka będzie bezpłatna dla dzieci. W ciągu 
miesiąca da Radnym odpowiedź w sprawie wyjazdu do Sejmu.
Trzeba będzie zorganizować tylko kwestie opiekunów i kierownika wycieczki. 

Andrzej Szymański – on może sam zorganizować tę wycieczkę i za nią zapłacić, 
chciał tylko, aby to Rada była organizatorem.
Uważa, że jeśli ma to być wycieczka do Sejmu, to nie można nic już więcej dołączać, 
bo sam przejazd autokarem w jedną stronę będzie trwał około 3 godzin, zwiedzanie w 
całym gmachu Parlamentu około 2 godzin i powrót kolejne 3 godziny. 

Jadwiga Melcher – podziękowała  Burmistrzowi  za  wyczerpującą odpowiedź,  jaką 
otrzymała na zadane na poprzedniej Sesji zapytania.

Krzysztof Graska –  składa wniosek formalny  o składanie kwartalnych informacji 
przez  Burmistrza  Gminy  Żychlin  w  zakresie  realizowanych  projektów  z 
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wykorzystaniem  środków  z  Unii  Europejskiej  oraz  ze  źródeł  zewnętrznych 
pozabudżetowych  dotyczących  zadań  inwestycyjnych  z  rozbiciem  na  jednostki 
organizacyjne gminy Żychlin.

Grzegorz Ambroziak – wszystkie wnioski o pozyskanie środków unijnych wymagają 
odpowiedniego  przygotowania  i  to  trochę  trwa.  A więc  w tym roku  byłyby  to  w 
zasadzie prace dotyczące przygotowania tychże wniosków, samo pozyskanie środków 
byłoby wówczas możliwe w latach przyszłych. 
Dla radnych będzie przygotowywana informacja z pracy między sesjami. Zatem w tej 
informacji  mogą  być  uwzględnione  działania  w kierunku pozyskiwania  środków z 
Unii. W tym roku pozyskanie środków będzie w zasadzie zerowe. 

Robert  Stasiak –  nie  jest  ważne,  że  obecnie  będzie  to  zerowy  wynik  uzyskania 
środków,  ale  będzie  to  motywowało  kierowników  jednostek  organizacyjnych  do 
działania.
Chcielibyśmy, aby takie informacje były podawane kwartalnie.
Wówczas  będziemy  mieć  obraz,  co  zostało  napisane,  kto  to  zrobił  (będzie 
wyszczególnienie osoby) oraz w jakim zakresie.

Emilia Rajewska – ze środków Rady nie można finansować żadnych wycieczek, jeśli 
zapłacimy za taki wyjazd, zakwestionuje nam to Regionalna Izba Obrachunkowa.

Grzegorz Ambroziak –  teraz  jest  okres  ferii,  nie  wiadomo,  czy uda się  to  w tak 
szybkim  tempie  zorganizować.  Trzeba  znaleźć  opiekunów.  Jeśli  chodzi  o  kwestię 
finansową, to uważa, że wszyscy wspólnie zasponsorujemy z własnych środków taki 
wyjazd dla dzieci. 

Elżbieta  Tarnowska –  uważa,  że  koncepcja  jest  słuszna,  ale  może  faktycznie 
przesunąć ten wyjazd na cieplejszy okres i na spokojnie wycieczkę zorganizować.

Roman  Ostasz –  można  zorganizować  wycieczki  dla  dzieci  w  różne  atrakcyjne 
miejsca, a nie akurat do Sejmu.

Józef Kowalski – popiera zdanie przedmówcy, poza tym uważa,  że takie  wyjazdy 
należy organizować w okresie letnim, gdy dzień trwa 16, a nie tak jak teraz 8 godzin. 
Wówczas można zaoferować o wiele więcej atrakcji.

Jadwiga  Melcher –  co  roku  w  szkołach  ponadgminazjalnych  są  organizowane 
wycieczki do Sejmu, gdzie ta młodzież ma możliwość posłuchania obrad itp.
Przygotowanie  takiej  wycieczki  wymaga  czasu,  trzeba  zabezpieczyć  opiekunów  i 
kierownika wycieczki, trzeba zebrać oświadczenia od rodziców, że zezwalają dzieciom 
na wyjazd na wycieczkę.

Marek Jędrzejczak –  uważa, że każdy radny, gdy będzie chciał  zasponsorować w 
jakiejś  mierze  wyjazd  na  tę  wycieczkę  zgłosi  się  do  radnego  Pana  Andrzeja 
Szymańskiego.

19



Przewodnicząca Rady – odczytała skargę Państwa Milewskich złożoną do Wojewody 
Łódzkiego  na  działalność  Burmistrza  Gminy  dotyczącą  sprawy  świetlicy  w 
Żabikowie. Wojewoda przesłał tę skargę wg właściwości do rozpatrzenia przez Radę.

Waldemar Kardasz – radca prawny – skarga ta została przez Wojewodę Łódzkiego 
przesłana do Rady w celu jej rozpatrzenia. Rada ma tu podjąć decyzję, czy załatwi 
skargę odmownie, czy też w inny sposób.
Skarga ta jest oczywiście bezzasadna, ale Państwo radni muszą podjąć decyzję, w jaki 
sposób należy ją załatwić.

Zofia  Pilarska przystąpiła  do  przegłosowania  wniosku  formalnego zgłoszonego 
przez Radnego Krzysztofa Graskę.

Za  wnioskiem  formalnym dotyczącym  składania  kwartalnych  informacji  przez 
Burmistrza  Gminy Żychlin  w zakresie  realizowanych projektów z wykorzystaniem 
środków  z  Unii  Europejskiej  oraz  ze  źródeł  zewnętrznych  pozabudżetowych 
dotyczących  zadań  inwestycyjnych  z  rozbiciem  na  jednostki  organizacyjne  gminy 
Żychlin głosowało - 11 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   3 radnych.

Przewodnicząca  Rady  stwierdziła  przyjęcie  wniosku  formalnego przez  Radę  i 
poprosiła,  aby  Komisja  Rolna  zapoznała  się  ze  skargę  Państwa  Milewskich  i 
przedstawiła swoją opinię Radzie.

Jacek Laska  –  Komisja Rolna po zapoznaniu  się  ze  skargą Państwa Milewskich 
wnioskuje  o  oddalenie  skargi  i  zawiadomienie  w/w  oraz  Wojewody  Łódzkiego  o 
odmownym załatwieniu sprawy.

Zofia Pilarska przystąpiła do przegłosowania  wniosku  zgłoszonego przez Radnego 
Jacka Laskę dotyczącego załatwienia skargi Państwa Milewskich.

Za wnioskiem  dotyczącym oddalenia skargi  i  zawiadomienia w/w oraz Wojewody 
Łódzkiego o odmownym załatwieniu sprawy głosowało - 13 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie wniosku przez Radę.

Do p-tu 8. Przyjęcie Protokołu Nr III/06 z dnia 7 grudnia 2006 r. i Nr IV/06 
z dnia 28 grudnia 2006 r.

Do przedłożonych protokołów nie zgłoszono żadnych uwag.
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Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia protokołów. 

1. Za przyjęciem Protokołu Nr III/06 z dnia 7 grudnia 2006 r. 
głosowało -  13 radnych,
„przeciw” -    0 radnych,
„wstrzymało się” -    0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę.
 
2. Za przyjęciem Protokołu Nr IV/06 z dnia 28 grudnia 2006 r. 

głosowało -  13 radnych,
„przeciw” -    0 radnych,
„wstrzymało się” -    0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę.

Do p-tu 9. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady podziękowała radnym za udział w Sesji Rady.

Zamknęła V Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie.   

Przewodnicząca Rady

  /-/ Zofia Pilarska

Protokolant:

M. Charążka
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